

**DVB TV timetable**

<b>Sun</b>	19:15	21:00	night repeat
<b>Mon</b>	10:15	15:15	21:00
<b>Wed</b>	10:15	15:15	21:00
<b>Fri</b>	10:15	15:15	21:00

“ဒီဗီဘီ ဒီဘိတ်” အချေအတင် ဆွေးနွေးပွဲ အစီအစဉ်ကို DVB Multimedia Group က စနေနေ့တိုင်း တိုက်ရိုက် ရိုက်ကူးပြီး ဒီဗီဘီရုပ်သံလိုင်းမှာ တစ်ဖက်ပါ အစီအစဉ်အတိုင်း ထုတ်လွှင့် တင်ဆက်ပါတယ်။

DVB Debate ဟာ မိမိတို့ရဲ့ အတွေးအမြင် အယူအဆတွေကို လွတ်လပ်စွာ သဘောကွဲလွဲနိုင်ဖို့၊ အပြန်အလှန် နားလည်မှုတွေကို တည်ဆောက်နိုင်ဖို့၊ မြန်မာ့အနာဂတ် ပိုမိုကောင်းမွန်လာစေဖို့၊ လူ့အဖွဲ့အစည်းအတွင်းမှာ ရှိနေတဲ့ ပြဿနာတွေကို အဖြေရှာနိုင်ဖို့၊ လူတိုင်းပါဝင်နိုင်ပြီး မတူကွဲပြားတာတွေကို လက်ခံပေးနိုင်ဖို့၊ အချေအတင်ဆွေးနွေးတဲ့ ယဉ်ကျေးမှုပေါ်ထွက်လာစေဖို့ ရည်ရွယ်ပါတယ်။

မီဒီယာတွေနဲ့ အသင်းအဖွဲ့တွေကိုလည်း အခုလို လွတ်လပ် ပွင့်လင်းတဲ့ ဒီဘိတ်ရဲ့ အချေအတင် ဆွေးနွေးပွဲမှာ ပါဝင်ဖို့ကို ဖိတ်ခေါ်ပါတယ်။ အပတ်စဉ် သတင်းထုတ်ပြန်ချက်များ၊ သတင်းဓာတ်ပုံများနဲ့ ဒီဘိတ်ကာတွန်းကို ရုပ်သံရိုက်ကူးပြီး မကြာခင်မှာပဲ ဒီဗီဘီဒီဘိတ်ရဲ့ ဖေ့စ်ဘုတ်စာမျက်နှာနဲ့ ဝက်ဘ်ဆိုက်မှာ ကြည့်ရှုနိုင်ပါတယ်။ ပြည်တွင်းမှာ ပြုလုပ်မယ့် အချေအတင် ဆွေးနွေးပွဲ ဒီဘိတ်တွေကို ပံ့ပိုးကူညီဖို့ DVB Debate မှာ ရန်ပုံငွေ ရှိပါတယ်လို့ အသိပေးလိုပါတယ်။

# DVB DEBATE



ယခုအပတ် ဆွေးနွေးပွဲအတွက် မေးခွန်းကတော့  
**“What happens after the White Cards expire?”**  
 ဖြစ်ပါတယ်။

- ❖ မှတ်ချက်ပေးလိုတာ၊ အကြံပြုလိုတာနဲ့ မေးမြန်းလိုပါက ရုံးချိန်အတွင်း ဖုန်းနံပါတ် ၀၁ ၂၉၂၇၄၃ နဲ့ [debate@dvb.no](mailto:debate@dvb.no) ကို ဆက်သွယ်ပြီး အဖွဲ့ဝင်တစ်ဦးဦးထံ မေးမြန်းနိုင်ပါတယ်။

# ဒီတစ်ပတ်မှာတော့ `` သက်တမ်းလွန်ပိုက်ကတ်ကို သိမ်းလိုက်တာ အဖြေလား `` ဒီဘိတ်ကို ဆွေးနွေးကြမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

မြန်မာနိုင်ငံတွင် နိုင်ငံသားကတ် သို့မဟုတ် မှတ်ပုံတင်နှင့်ပတ်သက်လျှင် မျိုးဆက်ပေါင်းများစွာ ဒုက္ခများခံခဲ့ရသည်။ မြန်မာနိုင်ငံသားဖြစ်လျက် မှတ်ပုံတင် မရသူများ၊ မြန်မာနိုင်ငံသား မဟုတ်ဘဲ မှတ်ပုံတင် ရထားသူများ၊ မြန်မာပြည်မှာမွေး မြန်မာပြည်မှာ ကြီးပြင်းပါလျက်နှင့် မှတ်ပုံတင်ရရန် ခက်ခဲသူများ၊ အခုနောက်ဆုံး ပိုက်ကတ်ကိုင်ဆောင်သူများအထိ နိုင်ငံသားအဆင့်အတန်းအမျိုးမျိုး နှင့် မြန်မာနိုင်ငံတွင်း ရောက်ရှိနေထိုင်နေပြီး နိုင်ငံသားမဟုတ်သေးသူများ စသည်ဖြင့် ယနေ့တိုင် သပွတ်အူအရုပ်အထွေးပမာ မြန်မာသည် နိုင်ငံသားဆိုင်ရာပြဿနာစုံ ရှိနေလေသည်။

ယင်းသို့ပြဿနာစုံထဲကမှ ပိုက်ကတ်ကိုင်ဆောင်ထားသူများကို နိုင်ငံရေးအတွက် အသုံးပြုသူများက ရှိလေသေးသည်။ စစ်အစိုးရလက်ထက်က ထုတ်ပေးထားသော ပိုက်ကတ်ကိုင်ဆောင်သူများကို ပြီးခဲ့သည့်နှစ်များအတွင်းက မဲပေးခွင့်ပြုခဲ့သည်။ နိုင်ငံရေးပါတီများတွင် ပါဝင်လှုပ်ရှားခွင့်ပေးခဲ့သည်။ ယခုနောက်ဆုံး ၂၀၀၈ အခြေခံဥပဒေကို ပြင်ဆင်သည့် ဥပဒေကြမ်း အတည်ပြုရေး လူထုဆန္ဒခံယူပွဲ ဥပဒေကြမ်းကို သမ္မတက အတည်ပြုလိုက်ချိန်တွင် ပိုက်ကတ်ပြဿနာ ကြီးထွားလာခဲ့သည်။ ယင်း ဥပဒေအရ ပိုက်ကတ်ကိုင်ထားသူများက မဲပေးခွင့်ရှိနေသည်။

၂၀၁၀ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲတွင် ပိုက်ကတ်ကိုင်ဆောင်သူများက မဲပေးခွင့် ရရှိခဲ့ကြသလို ၂၀၁၅ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲတွင်လည်း ပိုက်ကတ်သမားများက မဲပေးခွင့် ရနေဦးမည်ဖြစ်ရာ ပိုက်ကတ် သမားများက နိုင်ငံသားအခွင့်အရေး ရရှိသလို ဖြစ်နေသည်ကို ပြည်သူများက မကျေနပ်ကြသဖြင့် ကန့်ကွက်မှုများ၊ ဆန္ဒပြမှုများ ရှိလာခဲ့သည်။ အခြေခံဥပဒေခုံရုံးကလည်း ပိုက်ကတ်ကိုင်သူများအား အခြေခံဥပဒေပြင်ဆင်ရေးလူထုဆန္ဒခံယူပွဲတွင် မဲပေးခွင့်ခွင့်ပြုခြင်းမှာ အခြေခံဥပဒေနှင့်မညီညွတ်ဟု ဆုံးဖြတ်ခဲ့ပါသည်။

သမ္မတဦးသိန်းစိန်ကလည်း ပွက်လောရိုက်လာသည့် ပိုက်ကတ်ကိစ္စကို အလျင်စလို ဖြေရှင်းခဲ့သည်။ ပိုက်ကတ်သက်တမ်းကို ၂၀၁၅ မတ် ၃၁ အထိသာ သတ်မှတ်ပြီး၊ အဲဒီနောက်ပိုင်းမှစ၍ ၂၀၁၅ မေ ၃၁ နောက်ဆုံးထား ပြန်လည်အပ်နှံရမည်ဟု သမ္မတက ကြေညာခဲ့သည်။ မိဒီယာပလက်ဖောင်းစုံ၌ ပိုက်ကတ်ကိုင်ဆောင်သူသည် နိုင်ငံသားအဆင့်အတန်း တစ်မျိုးမျိုးရှိသူဖြစ်သည်။ တစ်ဖက်ကလည်း ထိုသို့မဟုတ်ပါဟု ဝိဝါဒကွဲ ငြင်းခုံမှုများရှိခဲ့သည်။ နိုင်ငံသားဖြစ်မှုဥပဒေများအရ ငြင်းခုံမှုများ ရှိခဲ့သလို မျိုးချစ်စိတ်အရင်းတည်ပြီး ပြောဆိုဝေဖန်မှုများလည်း ရှိခဲ့သည်။

ပိုက်ကတ်ဟု နိုင်ငံရေးနှင့် လူမှုလောကတွင် အလွယ်ခေါ်နေကြသော်လည်း ဥပဒေအသုံးအနှုန်းမှာ ယာယီသက်သေခံလက်မှတ်ဖြစ်သည်။ အဖြူရောင်ကတ်ပြားဖြစ်၍ ပိုက်ကတ်ဟု ခေါ်ဆိုကြသည်။

ဒီတော့ ပိုက်ကတ်ကို ပြန်သိမ်းလိုက်ရုံနှင့် ပြဿနာသည် ပြေလည်သွားမည်လား၊ ဘာတွေ ဖြစ်လာနိုင်မည်လဲ ဆိုသည်ကို ဒီကနေ့ DVB Debate တွင် ဆွေးနွေးကြမည် ဖြစ်သည်။

## သူတို့အမြင်

``ယာယီသက်သေခံလက်မှတ် ကိုင်ဆောင်ထားသူများကို ပြည်လုံးကျွတ်ဆန္ဒခံယူပွဲတွင် ဆန္ဒမဲပေးသူများအဖြစ် ပြဋ္ဌာန်းထားခြင်းမှာ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေနှင့် ညီညွတ်မှု မရှိ ``  
**ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေဆိုင်ရာခုံရုံး။**

`` White Card အဖြူကတ်ကိုင်ဆောင်သူများကို လွှတ်တော် အတွင်းအပြင်မှ ခိုးဝင်ဘင်္ဂါလီ နိုင်ငံခြားသား၊ နိုင်ငံသားမဖြစ်သေးသူများ စသဖြင့် အမည်အမျိုးမျိုးတပ်ခြင်းသည် လူမျိုးတမျိုး ကို သိက္ခာချခြင်း ဖြစ်နေသည်။ `` **ဦးကျော်မင်း** - နိုင်ငံရေးသမား။

`` NGO တွေအနေနဲ့ အကူအညီပေးရေးလုပ်ငန်းတွေ လုပ်တဲ့နေရာမှာ ဘင်္ဂါလီအဖွဲ့အစည်း တွေနဲ့ အဓိက တွေ့ဆုံတာဖြစ်တယ်။ သူတို့အနေနဲ့ ပိုက်ကတ်နဲ့ပတ်သက်ပြီး စွက်ဖက်တာ မလုပ်ဘဲ ကိုယ့်ရဲ့ အကူအညီပေးရေးလုပ်ငန်းတွေကိုပဲ အာရုံစိုက်ဖို့ကို သတိပေးခဲ့တာပါ ``  
**ဦးမောင်မောင်အုန်း** - ရခိုင်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်။

`` နိုင်ငံသားကတ်ပြားတစ်မျိုးမျိုး ရခွင့်ရှိသူအား ထိုကတ်ပြားထုတ်ပေးနိုင် ခြင်းမရှိသေးသည့် အခြေအနေမျိုးတွင် ယာယီသဘောထုတ်ပေးသည့်ကတ်ပြားတစ်မျိုး ဖြစ်ပါသည် ``  
**ဦးကိုနီ** - တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ။

`` ကျွန်တော်တို့ရခိုင်လူမျိုးတွေတောင်မှ ယာယီသက်သေခံလက်မှတ်တွေ ကိုင်ဆောင်ထားသူ တွေ ရှိပါတယ်။ `` **ဦးဘရိန်** - ကျောက်ဖြူလွှတ်တော်အမတ်။

`` အနောက်ဘက်မှာ ပြဿနာကို လက်တွေ့ ရင်ဆိုင်တွေ့နေရပြီ။ ဒါပေမဲ့ အရှေ့ဘက်ကို လည်း မျှော်ကြည့်လိုက်ကြပါဦး `` **မောင်သိန်းလွင်** - စာရေးဆရာ။

## Information links:

<http://www.mizzimaburmese.com>

[dvbdebate.net](http://dvbdebate.net)